
7 NOTES INFORMATIVES MUNICIPALS
Que el JNP ven el futur de les Coves sense compensació de cap 
tipus; que segons els organismes internacionals l’aigua serà un 
problema degut a la seus escassesa, i a les Coves que hi ha aigua 
es crea un problema, que no estan en contra que els veïns de Tírig 
tinguen aigua sempre que vullguen. Que el JNP vol constituir una 
mancomunitat que fa pensar en interessos ocults, i si no s’entén 
que un poble done la major riquesa que té. Que l’aigua és la 
garantia de futur de les Coves, segon diu el JNP al seu programa 
electoral, i llig uns paràgrafs on es diu que es consultarà amb la 
gent els temes importants, i que han portat amagat el tema i no 
li donen cap importància ni han donat informació a la gent. Que 
pareix que no és un tema important, es pregunta si eixe és el 
compromís del JNP amb el poble, ja que no ha sigut l’ajuntament 
de Tírig qui ha demanat la mancomunitat, si no la CHJ, i el JNP no 
dubta en constituir-la i que el reglament de la Llei d’aigües establix 
l’obligació de constituir mancomunitat, a no ser que els municipis 
reben l’aigua a través d’una mateixa empresa concessionària, 
que és la mateixa a les Coves i a Tírig, i s’ha de lluitar per este 
apartat de la llei, i no constituir la mancomunitat, i que fins el 
nom és un empastre, ja que en la mancomunitat no conste ni el 
nom del poble; que sempre han predicat la transparència i han 
portat el tema en secret, es passen la transparència per l’arc del 
triomf i faran un empastre que pot portar greus conseqüències 
econòmiques a curt termini, perquè els estatus no deixen clar 
de qui són les propietats ni on estan situades, ni si les Coves 
tindrà benefici, s’omet l’ús ramader de l’aigua i s’inclouen els 
dos pous. Que s’ha de lluitar amb tots els mitjos legals per que 
no es constituïsca la mancomunitat i que en el cas hipotètic que 
s’obligara a l’ajuntament a constituir la mancomunitat no es pot 
ficar el pou que done l’aigua al poble dins del mateix paquet, que 
no es pot entendre com han segut tan simples de ficar el pou 
covarxí dins de la mancomunitat, perquè el poble veí tindrà a dir 
sobre els pous de les Coves i sobre el seu futur. Que s’omet als 
estatus si hi haurà acord econòmic i quina compensació ha de 
donar l’ajuntament de Tírig i s’omet la titularitat dels pous, ja que 
l’escrit de la Confederació dóna el mateix número d’expedient i 
també als estatus s’omet l’ús ramader de l’aigua, que si conste a 
l’escrit de la Confederació, i al no constar en els estatuts pot portar 
problemes tant als ajuntaments con als ramaders; que també 
s’omet la possibilitat de creixement de les Coves en cap aspecte, 
lo que portarà problemes a l’hora de planificar tant el pla general 
com qualsevol altre projecte de futur; que tampoc fan referència 
els estatuts a la legislació vigent en matèria de règim local ni a 
la Llei d’aigües, tampoc es fa referència a la tramitació del CIF, i 
es deixa oberta la possibilitat d’incorporació a la mancomunitat 
d’altres ajuntaments, i si s’incorporara altre ajuntament les Coves 
estaria en minoria. I que el grup popular pensa que és aquí on 
està l’interès de la constitució de la mancomunitat, que els pous 
de Cambrils estiguen en mans d’altres ajuntaments i a la fi seran 
altres els que diran quins projectes són bons per al poble. Que 
l’aigua és de tots i no estan en contra que el poble de Tírig tinga 
aigua, però sí que es perda el major patrimoni del poble, l’aigua., 
en benefici d’interessos amagats i per això han demanat que es 
retire el punt de l’orde del dia  i que no  es permeta que el major 
patrimoni del poble es perda. Però que com que ja s’ha votat 
pensen que no tenen res a fer avui en este ple, i a continuació 
a las vint-i-dos hores i deu minuts els quatre regidors del grup 
popular abandonen el saló de sessions. 

El portaveu del grup JNP Sr. Viol Zaragozà comenta que ja han 
vist tots els presents quina oposició hi ha a l’Ajuntament de les 
Coves. També comenta  que aquesta actitud sols respon a la 
falta d’arguments i tot el que ha dit el Sr. Miguel Zaragozà no és 
altra cosa que l’intent de crear la guerra de l’aigua en les Coves 
i traure rèdit electoral, obtindre vots. El Sr. Viol diu que al Grup 
Popular no els interessa escoltar i que cada vegada anirà a més 

el confrontament dels veïns del poble si el Grup Popular no pare 
de tergiversar la realitat.

El Sr. Viol també comenta que el motiu de la creació d’una 
mancomunitat és per concloure l’expedient de legalització 
dels pous davant la Confederació Hidrogràfica del Xúquer. Que 
l’aigua és un bé públic, que no és de ningú i que segons diu 
la Llei d’aigües és un bé públic estatal. Hi ha dos pous que no 
estan legalitzats, i això vol dir que si es fa un altre pou més a 
dalt i es legalitze, aquest, tendria la concessió i se’ns podria 
denegar a nosaltres l’aigua. Que hi ha dos forats sense legalitzar 
i sense la concessió de les aigües i la Confederació Hidrogràfica 
del Xúquer no podrà fer cap informe positiu per a qualsevol 
tipus d’actuació urbanística, i en aquests moments el Tribunal 
Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana està tombant 
tots el PAIS que no tenen l’informe favorable de la Confederació; 
que els únics informes que hi ha estan fets per Facsa que no 
té competències i podria donar-se el cas que el TSJ  tombara, 
inclús, el polígon del parc industrial al no tenir els pous legalitzats 
ni recursos hídrics per a aquest sector.

Que el Sr. Zaragozà diu que la mancomunitat és moneda de canvi 
amb Tírig, però la realitat és que el poble de Tírig no té perquè 
tenir més aigua per formar aquesta mancomunitat. El Sr. Viol 
també comenta que la qüestió que es deixe entrar a més pobles 
no és tal i com ho comenta l’oposició, perquè en els estatus està 
ben clar que la finalitat és el subministrament d’aigua als dos 
pobles (Tírig i les Coves) i per a la incorporació de nous membres 
és necessària la majoria absoluta, i esta majoria sempre la tindrà 
les Coves, que té tres vocals front a dos del poble de Tírig. El Sr. 
Viol comenta que la concessió és només per les Coves i Tírig. 
També diu que el Sr. Zaragozà sempre està a favor del progrés 
i dels PAIS i ara que es tracte de facilitar la tramitació dels PAIS 
no li pareix bé. També li recorda que els pous estan a les Coves, 
però l’ajuntament de Tírig en el seu moment  també va pagar 
un transformador i va contribuir econòmicament. Que a l’any 
2002 l’ajuntament de les Coves va fer una petició d’informe la 
Conselleria de Justícia i Administracions Públiques, i l’informe diu 
que per a l’atorgament de la concessió a diverses poblacions 
és necessària la constitució d’una mancomunitat, consorci o 
entitat semblant, i que es considere el més convenient per raons 
d’interès públic i una explotació més racional; i que quan es va fer 
l’informe governava el Partit Popular a la Generalitat Valenciana.

El Sr. Viol comenta que ja a l’any dos mil dos hi ha requeriments 
i advertiments de caducitat de l’expedient dels pous per la 
Confederació Hidrogràfica del Xúquer; també en un ple de l’any 
dos mil sis es va adjudicar el servei d’aigua potable a l’empresa 


